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Érkezett ; 2017 NOV 14 ,

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak
az Országgyűlés elnök e

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (1) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 .
(II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani Matolesy Györgyhöz, a Magyar Nemzeti Bank elnökéhez

„Mi az MNB célja a digitális jegybankpénz bevezetésével, avagy me g
kívánják-e szüntetni a kétszintű bankrendszert?

címmel .

Tisztelt Elnök Úr,

Bartha Lajos, a Magyar Nemzeti Bank (MNB) igazgatója november 5-én a Budapest i
Corvinus Egyetemen tartott egy szakmai előadást, melyről az MTI és több sajtóorgánum is
beszámolt. Az MTI által kiadott hír szerint Bartha Lajos többek között azt mondta, hogy „ a
központi bankok fontolóra veszik a jövőben a digitális jegybankpénz megteremtését,
amelynek pénzforgalmi szempontból számos el őnye lenne, például nem jelentenének gondot a

lakosságnak a bankcsődök”. Ez együtt járna a lakossági megtakarítások jelentős részének

áttételével digitális pénzbe .

Bartha szerint lehetséges megoldás, hogy a jegybank minden, hazai lakossági és vállalat i
ügyfél számára számlát vezetne, és az azzal járó valamennyi, jelenleg a kereskedelmi banko k
által végzett szolgáltatást kiépítene . Ez esetben meg kellene felelnie azoknak a bankokka l
szemben támasztott követelmények (így például valós idej ű tranzakció-kezelés, pénzmosás
elleni védelem, vagy az ügyfél azonosítás), amelyeket ma szabályozó intézményként pont a z

MNB ír elő a kereskedelmi bankoknak .

Tisztelt Elnök Úr, kérem, adjon részletesebb tájékoztatást a digitális jegybankpén z
bevezetésére vonatkozóan, és válaszoljon az alábbi kérdéseimre !

1. Be kívánja-e vezetni az MNB a digitális jegybankpénzt? Ha igen, milyen bevezetési
menetrenddel számolnak ?

2. Át akarják-e terelni a lakossági és vállalati megtakarítások jelent ős hányadát a
kereskedelmi bankoktól a jegybankhoz ?

3. Meg kívánják-e szüntetni a kétszintű bankrendszert? Ha nincs ilyen szándék, mi t
gondol, a számla- és betétállomány zuhanása milyen hatást váltana ki a kereskedelm i

bankoknál?



4. Ha a szabályozó intézményként működő jegybank maga is lakossági és vállalat i
szolgáltatásokat nyújtana, hogyan szüntetnék meg a nyilvánvaló összeférhetetlensége t
a szabályozó és ellenőrző illetve a szolgáltató funkció között ?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2017 . november . 14;

Szabó Tímea
Független országgyű lési képviselő
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